
Stimati colegi, 

 

Ma numesc Oana Maria (Pobereznic) Sandovici si sunt psiholog din 1996.  

Am absolvit facultatea la Universitatea din Bucuresti si imediat dupa absolvirea facultatii m-am 

angajat ca psiholog clinician  in sectorul adulti al Sectiei de Psihiatrie a SJUNeamt in care am 

profesat pana in 2011, moment in care am decis sa-mi dedic timpul de lucru doar practicii private, 

in cadrul cabinetului individual de psihologie. 

Sunt psiholog clinician principal, atestat de CPR din 2009 si practician format in consiliere si 

psihoterapie experientiala in cadrul scolii SPER. 

In peste 20 de ani de experienta in psihologia clinica am avut ocazia sa lucrez cu mii de 

clienti cu patologii psihiatrice diverse si sa imi perfectionez abilitatile de psiholog clinician. Am 

efectuat evaluari psihologice atat in sectie cat si in ambulatoriu, evaluari pentru comisiile de 

exeprtiza a capacitatii de munca si medico-legala si am avut ocazia sa indrum studenti ai 

facultatilor de psihologie in practica de specialitate efectuata in cadrul sectorului psihiatric in care 

activam.  

In 2011 am obtinut titlul de doctor  in psihologie la Universitatea din Bucuresti, sub indrumarea 

doamnei profesor universitar doctor Iolanda Mitrofan. 

Am fost formator al Institutului de Psihologie Judiciara pana la sfarsitul anului trecut , crezand in 

domeniul expertizei judiciare si in importanta psihologiei clinice in acest domeniu. 

M-am implicat in ultima vreme, impreuna cu alti colegi din judetul Neamt, in organizarea 

alegerilor in mod democratic.Am fost membru in Comisia de psihologie clinica si psihoterapie in 

ultimii patru ani. 

Candidand pentru un nou mandat in comisia de psihologie clinica si psihoterapie : 

- imi doresc ca psihologul clinician sa-si dobandeasca statutul binemeritat de partener de decizie 

si asistenta profesionista, in sensul in care sa poata face contract direct cu CNAS, in asa fel incat 

nu doar serviciile noastre sa fie recunoscute ci si noi, ca profesionisti. Incercarile colegei noastre 

Ermina Sorocianu merita duse mai departe prin lobby si initieri de modificari legislative. 

Schimbarea la care participam in acest moment ar putea aduce interes si sustinere autentice pentru 

a putea atinge acest obiectiv care necesita implicare, timp si consecventa ; 

- imi doresc ca activitatea de supervizare sa fie cu adevarat una de mentorat; 

- consider ca ar fi important ca toti cei care practica aceasta profesie, indiferent de zona pe care 

sunt atestati sa beneficieze de o analiza personala minimala, care sa previna interferenta 

scenariilor de viata si sa nu aduca prejudicii beneficiarilor serviciilor noastre, analiza care ar putea 

fi continua pentru cei  care vor sa-si mentina profesionalismul ; 

- imi doresc  sa existe grupuri de intervizare, pe diferite  arii de interes profesional care sa 

faciliteze nu doar rezolvarea optima a cazurilor ci si cunoasterea si consolidarea legaturilor dintre 

profesionisti prin colaborare colegiala ;  

- imi doresc ca  interesele psihologilor aflați la început de drum sa fie o prioritate, referindu-ma 

aici la organizarea intrării în profesie la nivelul filialelor teritoriale și la reducerea unor taxe, 

avand experienta inceputului meu in practica privata si avand cunostinta de dificultatile pe care 



multi colegi le-au intampinat. Cred ca primul contact al aspirantului in profesie cu cei care il atesta 

nu ar trebui sa se limiteze la o simpla analiza de dosar. 

Cred în punerea in aplicare a acestor idei doar în măsura în care vom lucra în echipa! Contez 

pe caracterul consultativ larg al deciziilor profesionale ce urmeaza a fi luate, pe contributiile 

specifice ale celor din mediul academic cat si pe cele ale practicienilor si pe respectul reciproc 

in orice tip de colaborare . 

Obiectivul meu general este sa contribui in orice mod la edificarea profesiei de psiholog. 

Situația în care suntem ni se datorează. Ma refer aici la lipsa de implicare sau la implicarea 

selectiva, la lipsa de curaj, etc. Experiența ultimului mandat a fost cea care, din păcate în ultimul 

ceas, a generat revoluții. Cea mai importanta în interiorul nostru. Pentru mine aceasta experienta a 

adus multe lecții pe care încerc sa le contrag într-o concluzie care sa ma ghideze de acum încolo.  

Pana la urma, asa cum spunea L.J. Peter….“un singur lucru este mai dureros decât să înveţi din 

propria experienţă şi anume să nu înveţi din propria experienţă.”  

 

Pentru Conventia Nationala de sambata, mesajul meu este urmatorul : e  important sa nu 

renunțăm la exercițiul democratic pe care îl reprezintă aceste alegeri pentru ca este, cu 

siguranta, cel mai mare câștig!  

 

Mulțumesc celor care m - au votat în filiale si astept sa ne vedem pe 15 iulie și sa păstrăm legătura 

in continuare !  

Succes tuturor candidatilor! 

 

Cu stima, 

Oana-Maria Sandovici 

 

 

 

 

 


